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 PROTOKOLL 1 /2009 

 Sammanträdesdag 1(6) 

 Tisdag: 13 januari 2009  

 

 

 

Justerat den Justerat den  

 

 

 

Ingrid Dalén Berit Hinderson 

 

 

Närvarande: 

Ordförande Ingrid Dalén (HSO/FUB) 

Ledamöter Anna Källström (HSO/R) 

 Göran Gustafson(SRF) 

 Berit Hinderson(HSOFHLIS)  

Inger Svedmyr  (HSO/ Elöver-

känsligas förening) 
 

 

Förhindrade: Jan Lamby (HSO/HRF), Amir Amirriazi (DHR)  

 

  

 

Dessutom närvarade föredragande handläggare  

  

 

   

§ 1  Fastställande av dagordning 

 

Dagordningen godkändes med tillägg under Rapporter och 

Övriga frågor. 

 

Berit Hinderson fick i uppdrag att jämte ordförande justera 

dagens protokoll. 

 

§ 2  Föregående protokoll 

 

Rådet godkände protokoll nr 14/2008 som lades till hand-

lingarna. 
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§3  Inkomna skrivelser 

 

Anmäldes inkomna protokoll vilka lades till handlingarna: 

 

Protokoll nr 13/2008 från Kommunstyrelsens handikappråd. 

 

Protokoll nr 10/2008 från handikapprådet för Trafik- och 

Renhållningsnämnden och Stockholm Parkering.  

 

Till rådet har det inkommit en skrivelse från ordföranden i 

Ramsö samfällighet i Farsta angående sophämtning inom 

samfälligheten. Ordföranden fick i uppdrag att svara på 

skrivelsen.  

  

Remiss av motion om byggande av hisstorn med personhiss 

i Farsta Strand anmäldes.  Rådet uppdrog till ordförande att 

till nästa möte utarbeta ett förslag till yttrande.  

 

 

§ 4  Ärenden tagna på delegation 

 

Följande delegationsärenden anmäldes och lades till hand-

lingarna; 

 kv Matrosen inom stadsdelen Östermalm S-Dp 2006-

09086-54 

 kv Tvålflingan 5 i stadsdelen Västberga, S-Dp 2005-

20367-54 

 del av fastigheten Telefonfabriken 1 i stadsdelen Mid-

sommarkransen, S-Dp 2007-36262-54 

 kv Västberga 1:1 i stadsdelen Fruängen, S-Dp 2007-

39631-54 

 

 

§ 5  Exploateringsnämnden 

 

Ordföranden gick igenom dagordningen och tjänsteutlåtan-

den till kommande sammanträde samt föregående protokoll. 

 

Rådet önskar få en ekonomisk redovisning av tertialrapport 

1 innan den går till nämnden. 

 

Rådet önskar också få redovisat hur kontoret följer upp 

markavtalen och hur avtalen efterlevs. 
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§ 6 Christina Lindström Olsson, informerar om det gemen-

samma bolaget för Norra Stationsområdet – Karolinska 

Institutet  

  

Christina Lindström Olsson presenterade projektet och det 

gemensamma bolaget som har bildats.  

 

Det nya bolagets uppgift är att samordna tidsplanerna för alla 

bolag som ska bygga i området. 

 

Christina Lindström Olsson försäkrade rådet att då bolagen 

har ansvaret för planeringen och byggprocessen har de även 

ansvaret för tillgänglighetsfrågorna. Detaljplaner, bygglov 

och bygganmälan omhänderhas av ordinarie kommunala or-

gan. 

  

 

 

§ 7 Inbjudan till samråd om program för området kring 

Gustavslundsvägen i stadsdelarna Alvik och Traneberg, 

S-Dp 2007-05464-53 

Föredragande: Karin Månsson 

Svar senast 15 januari 2009  

 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Bostadshuset har en gemensam takterrass med kontorshusen i 

söder. Det hela ligger i en norrsluttning ner mot Gustavs-

lundsvägen och under takterrassen finns flera parkeringsvå-

ningar. Takterrassen ligger två våningar över Gustavslunds-

vägen. Den är i första hand till för de boende och kontorsan-

ställda som kommer ut på den i samma plan, och har egna 

invändiga hissar. Det är också möjligt för allmänheten att 

gena över takterrassen från kvartersgatans övre del och sen 

ner till Gustavslundsvägens nivå via en bred trappa intill 

höghuset. Om man inte kan/vill gå i trappa så anser rådet att 

det måste finnas en allmänt tillgänglig hiss. 
 

  
 

Handikapparkeringsplatser för besökande ska finnas högst 10 

m från entréer i enlighet med handboken Stockholm – en stad 

för alla. 
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Rådet ser gärna att det finns handikapparkeringsplatser i ga-

ragen. 

 

Kontoret måste undersöka om magnetfältet uppgår till högst 

0,2 mikrotesla vid husen. Är värdet högre ska husen av-

skärmas så att strålningen uppgår till högst 0,2 mikrotesla. 

 

Rådet ser helst att sophanteringen i fastigheterna löses ge-

nom att sopnedkast finns i varje trapphus (via sopsug). Om 

detta inte är möjligt bör sophanteringen utformas på ett så-

dant sätt att både hushållssopor och skrymmande avfall 

(grovsopor) kan lämnas i utrymmen som nås via inomhus-

förbindelse utan nivåhinder och hinder i form av tunga dör-

rar.  

 

I båda ovanstående fallen ska sophanteringen vara använd-

bar  för personer med nedsatt rörelse- och orienteringsför-

måga eller andra funktionsnedsättningar.   

 

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållsso-

por utomhus anser rådet att avståndet från entré till kvittb-

livningsställe inte bör överstiga 10 m. 

 

Tillräcklig markyta ska avsättas så att gång- och cykelvägar 

kan separeras i enlighet med handboken Stockholm – en 

stad för alla.   

 

Rådet uppmanar Trafik- och Renhållningsnämndens handi-

kappråd att bevakar ärendet. 
 

Rådet tackade för informationen 

 

§ 8 Handikapprådets yttrande över Stockholms Översikts-

plan 

 

Förslaget till yttrande över Stockholms Översiktsplan disku-

terades. Rådet hade inte några invändningar mot det men 

beslutade att avvakta synpunkter från vice ordföranden in-

nan ärendet skickas vidare. 

 

Paus 

 

§ 9  Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för del av 

Traneberg 1:1 vid Sulitelmavägen, i stadsdelen Trane-

berg, S-Dp 2007-36732-54  

Föredragande:  Victor Hoas Ströman 
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Svar senast  2 februari 2009 

 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Handikapparkeringsplatser ska finnas högst 10 m från en-

tréer i enlighet med handboken Stockholm – en stad för alla. 

Rådet fick information om att det finns endast en uteplats 

till varje lägenhet. Den ska göras fullt tillgängliga enligt 

Boverkets Byggregler. 

 

Rådet tackade för informationen 

 

§ 10 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för Kål-

landsö i stadsdelen Farsta, S-Dp 2007-37263-54 

Föredragande: Eva Strömbäck  

Svar senast 16 februari 2009 

 

Följande synpunkter ska beaktas i den fortsatta plan- och 

byggprocessen: 

 

Rådet ser helst att sophanteringen i fastigheterna löses ge-

nom att sopnedkast finns i varje trapphus (via sopsug). Om 

detta inte är möjligt bör sophanteringen utformas på ett så-

dant sätt att både hushållssopor och skrymmande avfall 

(grovsopor) kan lämnas i utrymmen som nås via inomhus-

förbindelse utan nivåhinder och hinder i form av tunga dör-

rar.  

 

I båda ovanstående fallen ska sophanteringen vara använd-

bar  för personer med nedsatt rörelse- och orienteringsför-

måga eller andra funktionsnedsättningar.   

 

Väljs trots allt en lösning med kvittblivning av hushållsso-

por utomhus anser rådet att avståndet från entré till kvittb-

livningsställe inte bör överstiga 10 m. 

 

Elnätstationen bör om möjligt placeras minst 10 meter (sö-

der) från trappan. 

 

Tillräcklig markyta ska avsättas så att gång- och cykelvägar 

kan separeras i enlighet med handboken Stockholm – en 

stad för alla.   

 

  Rådet tackade för informationen 
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§ 11 Rådets förslag till lathund för planhandläggare diskute-

rades   

 

Ordföranden fick i uppdrag av rådet att utforma ett utkast till 

förslag angående det fortsatta arbetet med detaljplanefrågor.  

  

§ 12  Rapporter 

Ordföranden rapporterade om stadsledningskontorets tjäns-

teutlåtande med anledning av uppföljningen av Rapporten 

Världens mest tillgängliga huvudstad 2010 - en uppföljning 

av stadens tillgänglighetsprojekt samt om en skrivelse från 

Carin Jämtin och Abdo Goriya (båda s) angående tillgäng-

lighetsprojektet. Båda ärenden har remitterats till kommun-

styrelsens handikappråd.  

 

  Remisser  

 

 Inga remisser har tillställts handikapprådet under perioden.  

   

 

§ 13  Övriga frågor 
 

På förfrågan av sekreteraren svarade samtliga närvarande att 

de inte hade något att invända mot att de uppgifter som 

finns om dem på SBK: s delar av stockholmsportalen står 

kvar. Förfrågan gjordes på grund av kraven i PUL, person-

uppgiftslagen. 

 

Sekreteraren informerade om en uppföljning av Trafikkon-

torets S: t Juliankampanj där 75 % av stockholmarna var 

mycket positiva. 

 

”Fritid för alla” -Inbjudan till konferens 4 maj 2009 dela-

des ut. 

 

 

 

 

 Mötet avslutades kl. 16.20 

 

 

  Vid protokollet 
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   Anita Westergren 
 


